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詳閱相關規定 Related Rules
• 為維護同學權益，申請前請務必詳閱相關法規及注意事項。

• 宿舍費用以每學期住宿組之公告為準。

• 請務必於申請時程內完成申請，逾期視同放棄優先資格。

• 請務必完成所有申請流程再行離開，申請完成後將寄出信件通知並可至申請名單查詢。

• 申請後如欲放棄，請務必於床位公告後兩週內辦理放棄手續。

• 住宿申請期程及相關公告請詳閱住宿組網頁
http://sthousing.site.nthu.edu.tw/index.php?Lang=zh-tw

• For your rights, please read the details of dorm rules and notifications.

• The dormitory fee is based on the announcement of each semester.

• Must complete the application within the period. Otherwise, you will lose the priority.

• Must complete all steps and you will receive the confirmed email. Or you can check the 
application list.

• When the room number is given, application for withdrawal shall be arranged within 2 weeks.

• Please check the schedule of housing application and related announcement on website of 
Division of Student Housing. http://sthousing.site.nthu.edu.tw/index.php?Lang=en
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詳閱相關規定 Related Rules
• 每學期床位申請公布確定後(候補床位者以公告床位當日起算)，欲辦理取消宿舍床位申請者，限於二周內向住宿組完成申請，可免收次學
期宿費；超過上述期限採取進階式扣繳「宿舍床位保證金」，標準如下：
超過期限至6月30日辦理取消宿舍床位申請者，依各齋當學期宿費收費標準扣款五分之一為「宿舍床位保證金」

超過期限至7月31日辦理取消宿舍床位申請者，依各齋當學期宿費收費標準扣款四分之一為「宿舍床位保證金」

超過期限至8月31日（下學期1月1日至1月31日）辦理取消宿舍床位申請者，依各齋當學期宿費收費標準扣款三分之一為「宿舍床位保證金」

• 9月1日為學期住宿開始，
故9月1日以後至9月30日退宿者(無論是否進住宿舍)，依各齋當學期宿費收費標準扣款五分之三（宿舍床位保證金及一個月宿費）；

10月1日以後至10月31日退宿者(無論是否進住宿舍)，依各齋當學期宿費收費標準扣款五分之四（宿舍床位保證金及二個月宿費）；

11月1日以後不退費。下學期扣費標準依上述原則類推。

• After the announcement of the application in each semester is confirmed (candidates on the standby list will be counted from the date of 
announcement), applicants who wish to cancel the application will be required to complete the application to Division of Student Housing in two 
weeks and no need to pay for the next semester accommodation fee. Beyond the above period, the standard of " Dormitory Bed Deposit ", which 
adopts the advanced withholding are as follows:
Those who apply for cancellation of dormitory beds beyond the deadline until June 30 will deduct one-fifth of the fee according to the standard of 
the accommodation fees for each semester as the " Dormitory Bed Deposit ".

Those who apply for cancellation of dormitory beds beyond the deadline until July 31 will deduct one-fourth of the fee according to the standard of 
the accommodation fees for each semester as the " Dormitory Bed Deposit ".

Those who apply for cancellation of dormitory beds beyond the deadline until Aug. 31 (Next semester from Jan. 1 to Jan. 31) will deduct one-third 
of the fee according to the standard of the accommodation fees for each semester as the " Dormitory Bed Deposit ".

• Lodging is available from Sep. 1.
If the withdrawal is made between Sep. 1 and Sep. 30 (regardless in residence or not), three-fifth of the fee according to the standard of the 
accommodation fees for each semester as the " Dormitory Bed Deposit and one month’s dormitory fee " will be deducted.

If the withdrawal is made after Oct. 1 and before Oct. 31 (regardless in residence or not), four-fifth of the fee according to the standard of the 
accommodation fees for each semester as the " Dormitory Bed Deposit and two months’ dormitory fee " will be deducted.

No refund if withdrawal is made after Nov. 1. Same deduction standard shall be applied for next semester in compliance with the above principle.
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選擇校區 Select the Campus
• 校本部與南大校區之宿舍分配，
以系所主要上課地點為分配原
則，兩校區同學需分開申請。

• The allocation of the dormitories 
between the Main Campus and 
the Nanda Campus is based on 
the principles of the 
department's main classes. 
Students from the two campuses 
must apply separately.
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申請類別Application Type

• 校本部 Main Campus

• 南大校區 Nanda Campus
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 1. 宿舍規則 Dorm Rules

• 請詳閱相關法規及注意事項，點
選“同意”即視同閱讀完畢並同意
遵守相關規定。

• Read the rules and notifications. 
By clicking "Agree", you agree to 
comply with the relevant 
regulations.
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 2. 住宿法規摘要 Summary of Dorm Rules
• 法規摘要再次確認，確認後同意規章開始申請

• Check the summary of the rules again and click the “Agree”.
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A. 單人房 Single room
Step 3. 填寫資料 Information
• 填寫資料
填寫資料：學號6~9碼、西元出生年月日8碼、有效連絡電話及信箱、本人銀行帳號

• Fill in the information
Information：student ID (6~9 numbers)、birthday (yyyymmdd)、available phone number and email、
personal bank account
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A. 套房 Suite
Step 3. 選擇人數、填寫資料Group & Information
• 選擇人數(1、3)並填寫資料
幾人組僅代表一組人數不代表為幾人房，且不影響中籤率

填寫資料：學號6~9碼、西元出生年月日8碼、有效連絡電話及信箱、本人銀行帳號

• Select the number of people (1 、3) and fill in the information
Which group doesn't mean that you apply for which room type and doesn't affect the probability.
Information：student ID (6~9 numbers)、birthday (yyyymmdd)、available phone number and email、

personal bank account
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 4. 確認資料Confirm the Information
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 5. 申請選項Application Option

男生單人房：2個選項

Male Single Room：2 options

女生單人房：1個選項

 Female Single Room：1 option

女生套房：1個選項

 Female Suite：1 option

男生套房：無套房

 Male Suite：no suite

校本部 Main Campus

南大校區Nanda Campus
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 6. 亂數方式說明 Introduction of Random Drawing
• Step 1 依申請選項分別進行亂數抽籤，取得各選項之亂數序號1~N

• Step 2 由申請選項開放的總床數決定此選項多少序號內的同學有住宿權
(無住宿權的同學，此序號為該選項的候補順位序號，並適用至當年8月31日止)
無住宿權同學候補以1人為主，南大校區3人組將依填寫資料順序依序候補。

不同選項之序號不適用於其他選項，例如：選擇明、平齋者將直接安排至明、平齋，不會安排至清齋，
候補序號亦同。

• Step 3 取得住宿權者，將考量目前住宿情形做為床位安排之參考

• Step 1 Students who apply for different options receive a random number 1~N separately.

• Step 2 Students with serial number within the amount of available beds for each option will have 
the residence right. 
(Students without residence right will be waited-list with the serial number for each option which 
is valid up to August 31st this year.)
The arrangement of waiting list for students without residence right is based on 1 person. 3-persons group 

for Nanda Campus will be wait-lisited in order.
The serial number for each option does not apply to another one. For example, if you choose “Ming、Ping”, 

you will arrange to Dorm Ming or Ping and will not arrange to Dorm Tsing. The waiting list is the same.

• Step 3 The bed arrangement for students with residence right will refer to the current residence.
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 7. 完成申請Complete the Application
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 8. 申請資料確認Confirmation of Application

• 完成申請將自動
寄信至信箱

• If complete the 
application, you 
will receive the 
confirmed email.
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 9. 名單查詢Application List Inquiry
• 至申請名單查詢確認

• Go to check the list.
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A. 單人房 Single room
Step 10. 選項修改 Modification
• 校本部男生單人房可於申請
期限內自行修改申請選項

• You can edit the option for 
male single room of Main 
Campus during application 
period.

僅為測試資料

Test Data Only
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A. 單人房 Single room
Step 11. 修改資料確認Confirmation of Modification
• 完成修改將自動寄信
至信箱

• If complete the 
modification, you will 
receive the confirmed 
email.
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 12. 亂數序號結果 Random number Result
• 有住宿權的同學，不得再參加雙人房/雅房抽
籤；無住宿權的同學仍可登記雙人房/雅房。

• 無住宿權的同學，此序號為該選項的候補順
位序號，並適用至當年8月31日止

• Students with residence right can't apply for 
twin room/room, but who without residence 
right still can apply for twin room/room.

• Students without residence right will be 
waited-list with the serial number for each 
option which is valid up to August 31st this year.

僅為測試資料

Test Data Only

僅為測試資料

Test Data Only
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A. 單人房/套房 Single room/Suite
Step 13. 齋舍分配結果 Dorm Allocation Result

• 齋舍空白表示未取得住宿權或公告前已放棄

• 無住宿權的同學，此序號為該選項的候補順位序號，並適用至當年8月31日止

• 由住宿組安排床位，最終床位安排結果將另行公告於網頁上

• If the dorm is empty means you don't get the 
accommodation or you already give up before 
the announcement.

• Students without residence right will be waited-
list with the serial number for each option which 
is valid up to August 31st this year.

• Division of Student Housing arranges the bed 
and will announce the result on website.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 1. 宿舍規則 Dorm Rules

• 請詳閱相關法規及注意事項，點
選“同意”即視同閱讀完畢並同意
遵守相關規定。

• Read the rules and notifications. 
By clicking "Agree", you agree to 
comply with the relevant 
regulations.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 2. 住宿法規摘要 Summary of Dorm Rules

• 法規摘要再次確認，確認後同意規章開始申請

• Check the summary of the rules again and click the “Agree”.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 3. 志願類別Will Type
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 4. 選擇人數、填寫資料Group & Information
• 選擇人數(校本部：1、2；南大校區：1、2、4)並填寫資料
(希望保留原寢) 同一組同學目前須住在同一寢室

(志願齋) 同一組同學皆為境外生才可選填鴻齋

幾人組僅代表一組人數不代表為幾人房，且不影響各齋舍中籤率

填寫資料：學號6~9碼、西元出生年月日8碼、有效連絡電話及信箱、本人銀行帳號

• Select the number of people(Main Campus：1 、2；Nanda Campus：1、2、4)  and fill in the 
information
(Hope to Keep the Original Room) All members shall live in the same room currently.
(Preferred Choices) Dorm Hung can be selected if all members are non-Taiwanese.
Which group doesn't mean that you apply for which room type and doesn't affect the probability of each 

dorm
Information：student ID (6~9 numbers)、birthday (yyyymmdd)、available phone number and email、

personal bank account

• 校本部 Main Campus

• 南大校區 Nanda Campus
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 5. 確認資料Confirm the Information

27



B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 6. 選擇就寢時間及志願齋 Select the Bedtime and Preferred Choices

• 選擇希望保留原寢者，將顯示目前寢室資料

• If you choose “Hope to Keep the Original Room”, 
it will show the information of current room. 

• 南大校區男生僅有樹德樓，無法選擇

• There is just Shu-Te for male of Nanda Campus.

• 志願齋不可重複

• (校本部) 同一組同學皆為境外生才可選填鴻齋

• The preferred choices can’t be the same.
• (Main Campus) Dorm Hung can be selected if all 

members are non-Taiwanese.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 7. 亂數方式說明 Introduction of Random Drawing
• Step1 所有參加的組別各取得一組亂數序號1~N(同一組同學序號相同)

• Step2 由開放的總床數決定多少序號內的同學有住宿權；無住宿權的同學，請參考住宿組公告候補作業，
重新登記。

• step3-1 有住宿權且希望保留原齋寢的同學：將依此申請作為床位安排參考

• step3-2 有住宿權且選擇志願齋的同學，將依志願重新亂數：
志願1選擇同一齋舍的所有同學進行亂數抽籤

→志願1未抽中的同學再依志願2所選齋舍亂數抽籤

→若所有志願都沒有亂數排入，將任意安排到有空床位的齋舍！

• Step1 All groups will receive a random serial number 1~N (All participated students of a group will have the 
same serial number).

• Step2 Students with serial number within the amount of available beds will have the residence right. 
Students without residence right shall register again according to the announcement of Division of Student 
Housing.

• step3-1 Students with residence right choosing “Hope to keep the original room”：As a reference to arrange 
the bed.

• step3-2 Students with residence right and choice list will go through random drawing according to choice list：
1st Choice: All students choose the same dorm will go through random drawing.
→ Students whose 1st choice hasn’t been drawn will go through random drawing again for their second 
choice.
→ Students will be assigned to any dorms with vacancies if all choices haven’t been drawn.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 8. 完成申請Complete the Application

30



B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 9. 申請資料確認Confirmation of Application

• 完成申請將自動
寄信至信箱

• If complete the 
application, you 
will receive the 
confirmed email.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 10. 名單查詢Application List Inquiry
• 至申請名單查詢確認

• Go to check the list.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 11. 修改志願序或就寢時間 Preferred Choices or Bedtime Edit

• 可於申請期限內自行修改志願(申請志願齋
的同學)、就寢時間

• You can edit the choices (if you apply the 
room by preferred choices) or bedtime 
during application period.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 12. 修改資料確認Confirmation of Modification

• 完成修改將自動
寄信至信箱

• If complete the 
modification, you 
will receive the 
confirmed email.
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B. 雙人房/雅房Twin room/Room
Step 13. 齋舍分配結果 Dorm Allocation Result

• 校本部申請志願齋者，依各齋齋長
公布辦法登記、分配床位

• 最終床位安排結果將另行公告於網
頁上

• The allocation of beds for whom 
apply the twin room of Main Campus 
in preferred choices is arranged by 
dormitory head resident. 

• Bed allocation result will be 
announced on the website. 
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C. 暑期 Summer
Step 1. 宿舍規則 Dorm Rules

• 請詳閱相關法規及注意事項，點選“同意”即視同閱讀完畢並同意遵守相關規定。

• Read the rules and notifications. By clicking "Agree", you agree to comply with the 
relevant regulations.
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C. 暑期 Summer
Step 2. 住宿法規摘要 Summary of Dorm Rules

• 法規摘要再次確認，確認
後同意規章開始申請

• Check the summary of the 
rules again and click the 
“Agree”.
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C. 暑期 Summer
Step 3. 志願類別Will Type
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C. 暑期 Summer
Step 4. 選擇人數、填寫資料Group & Information
• 選擇人數(校本部：1、2；南大校區：1、2、4)並填寫資料
幾人組僅代表一組人數不代表為幾人房

填寫資料：學號6~9碼、西元出生年月日8碼、有效連絡電話及信箱、本人銀行帳號

• Select the number of people(Main Campus：1 、2；Nanda Campus：1、2、4)  and fill in the 
information
Which group doesn't mean that you apply for which room type
Information：student ID (6~9 numbers)、birthday (yyyymmdd)、available phone number and email、

personal bank account
• 校本部 Main Campus

• 南大校區 Nanda Campus
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C. 暑期 Summer
Step 5. 確認資料Confirm the Information
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C. 暑期 Summer
Step 6. 床位安排說明 Introduction of Bed Arrangement
• 選擇希望保留原寢者，將顯示目前寢室資料

• If you choose “Hope to Keep the Original Room”, it will show the information of current 
room. 
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C. 暑期 Summer
Step 7. 完成申請Complete the Application
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C. 暑期 Summer
Step 8. 申請資料確認Confirmation of Application
• 完成申請將自動寄信至信箱

• If complete the application, you will receive the confirmed email.

43



C. 暑期 Summer
Step 9. 名單查詢Application List Inquiry
• 至申請名單查詢確認

• 由住宿組安排床位，最終床位安排結果將另行公告於網頁上

• Go to check the list.

• Division of Student Housing arranges the bed and will announce the result on website.
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D. 個人資料修改 Personal Information Edit
• 請提供有效及正確的資訊，如發現有誤請自行進行更正

• 輸入欲更改之資料並更新

• 申請住宿時如填寫信箱錯誤，信箱修改後仍無法再次寄發申請確認信

• Please provide the available and correct information. If it’s wrong, please correct them.

• Fill the new information and update.

• If you fill the wrong email when you apply for the housing application, the system can not send the 
confirmation of application again after editing the information. 
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Remind：

Please check whether complete the application of summer and next 
semester accommodation.

If you have any questions, please contact the Division of Student 
Housing in office hours before the application deadline.

再次提醒：

 欲申請暑期及學年的同學，請務必確認是否皆申請完成。

 如有任何問題，請務必於申請期限截止前之上班期間洽詢住宿組。
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Q&A
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Can we apply together if we don’t live in the same room currently? 
Students who live in the different rooms currently can’t apply together by “Hope to 

Keep the Original Room”.

If you still want to live together :
 1. One of the students chooses “Hope to Keep the Original Room" and the other 

chooses “Hope to Live in the Non-Original Room". If you are drawn to the same 
dormitory, you may contact with the dormitory head resident to arrange the bed. 
But there is no guarantee that you can live in a dormitory or room together.

 2. You can apply together by “Hope to Live in the Non-Original Room” , and contact 
with the dormitory head resident to arrange the bed. But there is no guarantee that 
you can live in the original dormitory or room.

若兩人目前住在不同寢室，是否可以一起申請住宿在其中一人的原寢？

 不同寢室同學不可在同一組申請”希望保留原寢”。

 若想住在同一寢室：
 1.其中一人選擇”希望保留原寢”，另一人選擇”希望非原寢”，若都有抽到宿舍且

在同一齋舍，再依齋長安排床位方式辦理，但不保證一定能在同齋舍、同寢室。

 2.兩人一組選擇”希望非原寢”，再依齋長安排床位方式辦理，但不保證一定能在
原齋舍、原寢室。
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Can we live in the same room if we are drawn to different dormitories? 
When dormitory head resident arranges the bed, only students who are drawn to same 

dormitory can be arranged together, and can’t change to different dormitory.

You shall apply for transfer after the bed allocation is announced if you want to change 
the dormitory:
 1. If the other bed is vacant, please bring your student ID card to Division of Student 

Housing.
 2. If the other bed has been arranged to other student, please coordinate with the 

student and both bring your student ID cards to Division of Student Housing.

若兩人抽到不同齋舍，是否可以住到同一寢室？

 於齋長安排床位階段，僅抽到同齋舍同學可一起安排，不可齋舍異動。

 若想異動齋舍，需於床位公告後再行辦理：
 1.另一床為空床位，請欲異動者攜帶學生證至住宿組辦理。

 2.另一床已安排同學，請自行與同學協調後，雙方攜帶學生證至住宿組辦理。
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I live in twin room / room now and get the single room / suite for next 
semester. How can I apply for summer accommodation ? 
For summer accommodation :
 1. If you want to live in original twin room / room, you can choose “Hope to Keep the 

Original Room”.
 2. If you want to live in single room / suite, you can choose “Hope to Live in  the Non-

Original Room” and contact the person in charge of dormitory .

Summer accommodation takes the current accommodation as a reference for the bed 
arrangement. If the student who live in a single room/suite currently has applied for 
summer accommodation and is arranged in the original bed, students who are drawn to 
the single room/suite next semester cannot live in this bed during the summer.

目前住在雙人房/雅房，但我已抽到下學年單人房/套房，暑假住宿該
如何申請？

 暑期住宿申請方式：
 1.若仍想先住宿於原雙人房/雅房，請選擇”希望保留原寢”。
 2.若想直接住宿於單人房/套房，請選擇”希望非原寢”，並與齋舍承辦人聯繫。

 暑期住宿以目前住宿作為床位安排參考，若目前住宿於單人房/套房該床位同學
有申請暑期住宿並安排在原床位，下學年抽到單人房/套房同學暑期不可住宿於
該床位。



51

Can overseas and local students apply for accommodation together ? 
Overseas students have priority in housing, so they can’t apply for accommodation 

with local students.

If you still want to live together :
 1. You can apply for accommodation separately. If both you are assigned to the 

same dormitory, you may contact with the dormitory head resident to arrange the 
bed.  But according to the random result and allocation, there is no guarantee that 
you can live in a dormitory or room together.

 2. Overseas students can give up priority and apply for accommodation together 
with local students, but there is no guarantee whether you will get accommodation 
if there are not enough beds.

境外生是否可以跟本地生一組登記？

 因境外生有優先住宿資格，無法一起登記。

 若仍想住一起：
 1.分開登記，若有抽到宿舍且在同一齋舍，再依齋長安排床位方式辦理（根據

亂數結果及安排方式，不保證能在同齋舍、同寢室）。

 2.境外生可到住宿組辦理放棄優先權，將失去優先住宿資格，再一起登記宿舍，
但床位不足時不一定抽得到宿舍。
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